
ZÁPIS 

 z 5. jednání komise rady města pro životní prostředí konaného dne  

24. 5. 2023 

Přítomni: Bc. Tomáš Kubín, Vladislav Hadáček, Jitka Houdková, RNDr. Jiří Kaňa, 

Ph.D., Ondřej Lee Stolička, Ph.D., Ing. Ondřej Trtílek, MUDr. Libor Zdařil 

Omluveni:   Mgr. Bc. Jiří Heller, Martin Novotný, 

Hosté:   Ing. Dagmar Baumruková, vedoucí odboru rozvoje a veřejných zakázek 

   RNDr. Radim Misiaček, RADDIT consulting s.r.o. 

Program jednání: 

1. Informace o adaptační strategii města České Budějovice na změnu klimatu 
2. Úvod do tématu nové podoby dotačního programu v oblasti ochrany životního prostředí. 

3. Různé 

 

K bodu 1.  

Přítomní hosté představili členům komise základní principy adaptační strategie (dále jenom 

AS), průběh jejího zpracování a proces schvalování. Mimo jiné zazněly informace o analytické 

části, mapových podkladech jako je pocitová mapa, implementační části a akčním plánu na 

roky 23 a 24. Dopodrobna a s příklady zazněla informace o zásobníku projektů. Členům komise 

byly prezentovány příklad modelových projektových karet.  

Výsledkem je mapa zranitelnosti – souhrn problémů. Problémem je, že kvůli načasování chybí 

provázanost s územním plánem města. Vize: obecně zlepšení kvality života, zlepšení prostředí 

pro podnikání, ochrana zranitelných skupin, omezení tvorby skleníkových plynů. Vize se 

dosahuje prostřednictvím vytyčených cílů, které tvoří rozsáhlejší rámce, v nichž jsou jako 

podbody jednotlivá opatření. K jednotlivým opatřením vznikla karta popisu v rozsahu 3–5 

stran kde je popsáno zdůvodnění, rozvaha a určen garant. Vše směřuje k vlastní realizaci AS a 

sladění strategie s praktickými potřebami. 

Mimo ČB – byla zadána AS národní, Moravskoslezského kraje, Ostravy atd., začala realizace AS 

Jihočeského kraje. Proces přípravy je složitý, participují ve formě oponentury silní partneři, což 

má pozitivní efekt na detailnost a kvalitu výsledku. 

Vedoucí ORVZ Ing.Baumruková vysvětlila, jak se AS dá využít pro čerpání z různých dotačních 

titulů, například pro školy. Některé programy jsou přímo podmíněny zhotovenou AS, jakékoliv 

„evropské peníze“ budou podmíněny těmito analýzami. Současné využití AS na magistrátu je ale 

prakticky nulové. Proběhly workshopy, vedoucí odborů byli s AS Žádosti o dotace se z hlediska ŽP 

zpracovávají, ale po odchodu pracovnice odboru není nikdo, kdo by se tématu věnoval. Samotná AS 

přitom umožňuje získat finanční prostředky na 2 pracovní místa. Její implementace je důležitá mimo 

jiné i proto, že se propisuje do realizace projektů energetických úspor. 



Na doplnění zazněla také informace o integrovaném projektu Life, kterému je podřízen časový 

harmonogram realizace AS Jihočeského kraje, proběhne koordinace s trojkovými obcemi, realizace na 

podzim 2024. 

Komise vyslovila doporučení radě města se začít AS intenzivně zabývat, především z hlediska doplnění 

pracovního místa koordinátora, v rámci chystaných organizačních opatření. Kritériem při výběru by 

měla být mimo jiné jazyková vybavenost, kvůli kontaktu s rakouskými a německými partnery. AS je 

zpracována velmi dobře, je třeba neprodleně přikročit k realizaci. Komise k tomuto nepřijme žádné 

usnesení, předseda komise projedná přímo s radou města. 

 

K bodu 2. 

V letošním roce proběhlo projednání žádostí vzhledem k napjatým termínům vycházejícím 

z načasování dotačního programu a špatným zkušenostem z posledních let a snaze komise urychlit 

rozdělení prostředků pouze v prostředí dotačního portálu a následně per rollam na základě podkladů 

zpracovaných předsedou komise. To je do budoucna vyloučené.  

Hodnocení v dotačním portálu je obtížné a zmatečné, pro celkové hodnocení je nepoužitelné. 

Systém bodového hodnocení a reálné finanční potřeby žadatelů vzájemně neodpovídají. 

Komise navrhne nové znění pravidel, včetně změny titulů, případně na návrh paní náměstkyně 

Kudláčkové i víceletých grantů, bude usilovat o zakomponování adaptační strategie. Pravidla by měla 

být výrazně stručnější, včetně přehledného sumáře srozumitelného pro veřejnost. Jednou z mnoha 

otázek je například vhodnost žádostí příspěvkových organizací navázaných na rozpočty města a kraje. 

Cílem je vypsání dotačních programů pro rok 2024 již na konci roku 2023, aby bylo dost času na podání, 

zpracování a vyhodnocení žádostí. 

Předseda komise požádal členy, aby si na příští jednání připravili podněty, prostudovali případě dotační 

tituly jiných samospráv, a připravili si návrhy. Jednání proběhne formou brainstormingu. 

 

K bodu 3. 

MUDr. Zdařil navrhl, aby se komise na některém dalším jednání věnovala tématu oddělení odpadní a 

dešťové kanalizace, tématu odlehčovacích komor a také péče o zeleň v diskuzi s odborníkem na toto 

téma Ing.Feitem. 

 

Předseda komise T. Kubín ukončil jednání v 19:10.   

 

V Českých Budějovicích 27. 5. 2023     

 

Zapisovatelé: Libor Zdařil, Tomáš Kubín 

Ověřovatel: Tomáš Kubín 


